
STRUČNÝ ZÁPIS 

 

z 3. schůze předsednictva České lékařské společnosti JEP, z.s. v roce 2024, která se 

konala dne 12. března 2024 od 14:00 hodin v Lékařském domě 

 

• Doc. PhDr. Hana Konečná, Ph.D. z Etické komise MZ ČR přiblížila členům současný 

stav v otázkách dárcovství částí lidského těla včetně plazmy, vajíček a spermií 

zejména v souvislosti s riziky a etickými otázkami přijetí a implementací nařízení EK 

Standards of quality and safety for substances of human origin intended for human 

application. Šíře možných etických dopadů a komplexnost celého problému 

(transplantace orgánů, náhradní mateřství, komerční a nedobrovolné dárcovství, 

anonymita dárcovství atd.) neumožnily ani po debatě přijmout jediné stanovisko, jak 

by měla ČLS JEP postupovat a upozorňovat na rizika, pokud vůbec má ČLS JEP 

vstoupit do „živého“ legislativního procesu.  

• Po odchodu z výboru Společnosti psychosomatické medicíny ČLS JEP (SPM) se 

spolu se svými některými spolupracovníky rozhodl bývalý předseda dr. Pavel Čech 

založit novou společnost Klinická psychosomatika a požádal o její přijetí do ČLS JEP. 

Žádost o přijetí se prozatím odsouvá, dokud nedojde k dalším konzultacím např. 

s Psychiatrickou společností ČLS JEP, která má psychosomatickou sekci, Subkatedrou 

psychosomatiky IPVZ aj.  

• Na nové platformě již probíhají první elektronické volby, zatím bez problémů. 

• Proběhla první informativní schůzka se zástupci firem, které by mohly provést 

celkovou rekonstrukci a výměnu výtahu v Lékařském domě, a to nejprve se 

společností Schindler. Předpokládané provedení práce by mělo trvat 3,5 měsíce v 

průběhu léta 2025, odhadovaná cena min. 3 miliony. Schůzky s dalšími firmami budou 

následovat po vyhotovení stavebního projektu.  

• V sekretariátu byl zaveden nový systém pro digitalizaci smluvních dokumentů, který 

usnadní tok informací mezi sekretariátem, ekonomickým oddělením i hospodářskou 

správou a ukládání. 

• Díky iniciativě dr. Šebkové je plán tiskových konferencí naplněn prakticky na celý rok 

(měsíční frekvence s výjimkou letních prázdnin). Sjednána je spolupráce s redaktorem 

Kulhavým, který bude připravovat „Newsletter – Media“ s výstupy z tiskových 

konferencí.  



• Dr. Šebková požádala o podporu v ministerské komisi pro strategii kojení, z níž   

vypadla díky tzv. konfliktu zájmů (resp. spolupráci s firmami vyrábějícími kojeneckou 

výživu) většina lékařských odborníků a kde převažují nedoukové (laktační 

poradkyně). Dr. Šebková připraví dopis ministrovi, kde požádá o jistou formu účasti 

při jednáních této komise. 

 

 


